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Hermann  György 
Üdvözlök tisztelettel mindenkit, a megjelent bizottsági tagokat a meghívott vendégeket illetve 
valamennyi jelenlevőt. Szeretném a  Budapest  Főváros VIII. kerület Józsefvárosi Önkormányzat 
Szociális, Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság második rendes ülését megnyitni. Megállapítom, 
hogy a Szociális, Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság tagjainak száma  9  fő, ebből jelen van  8 
Fő. Megállapítom, hogy a bizottság határozatképes. Távolmaradást, illetve késést senki nem 
jelzett. Rátérnénk a napirendre. Először is a meghívón kiküldött napirendi javaslat szavazása 
következik. Erről a bizottság vita nélkül, egyszerű szavazattöbbséggel határoz. Kérem, a 
napirendi javaslatról szavazzanak most kézfeltartással. 

Megállapítom, hogy  8  egybehangzó szavazattal a Bizottság elfogadta. 

7/2019.  (XI.26.) sz. SZELB határozat  (8  igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás mellett)  

A  Szociális, Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság úgy dönt, hogy az alábbi napirendet fogadja 
el: 

Napirend:  

I. Képviselő-testületi előterjesztések 

1./  Javaslat a „rabszolgatörvény" alkalmazásával kapcsolatos döntés meghozatalára 
Előterjesztők: Szili-Darók Ildikó - alpolgármester, Veres Gábor - képviselő, Czeglédy 
Ádám - képviselő, Camara-Bereczky Ferenc Miklós - képviselő 
(írásbeli előterjesztés) 

2./  Javaslat „Ez a  Minimum!"  korrupció elleni és átláthatósági program 
megvalósítására 
Előterjesztők: Sátly Balázs - képviselő, Szarvas Koppány - képviselő,  Hermann  György. 
képviselő 
(írásbeli előterjesztés) 

3./  Javaslat a Képviselő-testület és Szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról 
szóló önkormányzati rendelet felülvizsgálatára 
Előterjesztő: Pikó András - polgármester 
(írásbeli előterjesztés) 

4./  Javaslat intézményi beszámolók elfogadására 
Eljterjesztők: Pikó András polgármester, Szili-Darók Ildikó alpolgármester, 

Dr. Erőss Gábor alpolgármester 
(ircisbeli előterjesztés) 

5./  Javaslat a Józsefvárosban szociális, egészségügyi és nevelési munkát végzők eves 
munkájának elismerésére 
Előterjesztő: Pikó  Andras  polgármester 

(írásbeli előterjesztés) 
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6./  Polgármesteri tájékoztató a lejárt határidejű testületi határozatok 
végrehajtásáról, az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, a jelentősebb 
eseményekről és az önkormányzati pénzeszközök átmenetileg szabadrendelkezésű 
részének pénzpiaci jellegű lekötéséről 
Előterjesztő: Pikó András -polgármester 

(írásbeli tájékoztató) 

7./  Javaslat a  Bursa  Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjpályázat elbírálására 
Előterjesztő: Pikó András polgármester, Dr. Erőss Gábor alpolgármester 

(írásbeli előterjesztés) 
ZÁRT ÜLÉS 

8./  Azonnali intézkedést igénylő, rendkívüli élethelyzetre tekintettel, javaslat a 
Budapest  VIII. kerület, szám alatti 
önkormányzati lakás bérbeadására 
Előterjesztő: Szili-Darók Ildikó alpolgármester és  Hermann  György a Szociális, 
Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság elnöke 

(írásbeli előterjesztés) 
ZÁRT ÜLÉS 

I.  Képviselő-testületi előterjesztések 

Napirend  I.1.  pontja: Javaslat a „rabszolgatörvény" alkalmazásával kapcsolatos döntés 
meghozatalára 
Előterjesztők: Szili-Darók Ildikó - alpolgármester, Veres Gábor - képviselő, Czeglédy Ádám - 
képviselő, Camara-Bereczky Ferenc Miklós - képviselő 
(írásbeli előterjesztés) 

Hermann  György 
Szili-Darók Ildikónak megadom a szót. 

Szili-Darók Ildikó 
Nagyon fontos, hogy deklaráljuk ezt egy határozatban is, hogy szeretnénk, hogy a kollégáinkat 
ne terheljük. ügy érzem, hogy nem csak itt mi, hanem Önök is, ti is nagyon sokat dolgoztok a 
területen. Azt szeretnénk most deklarálni, hogy  ha  lehet, akkor tartsuk be a törvényes kereteket a 
munkaidő felhasználásával. 

Hermann  György 
Napirend vitáját megnyitom. Megadom a szót Rimán Edinának. 

Rimán Edina 
Ugye azt mindannyian tudják, hogy Józsefváros családbarát önkormányzat, Polgármesteri 
Hivatal családbarát munkahely és a korábbi vezetés mindig is fontosnak tartotta, hogy a 
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munkatársaknál nem csak a magánélet és a munka egyensúlyát megtartsuk, hanem az egyes 
munkatársaknak a fejlődését a szakmai továbbképzését, a karrier ívét, a szakmában való 
előrelépést az önkormányzatnál a saját munkájában történő előrelépést biztosítsuk. Ez már 
korábban került Képviselő- Testület elé vagy próbálkoztak előterjesztéssel korábbi képviselők. 
Akkor is elmondta az akkori vezetés, hogy itt egyértelműen politikai előterjesztésről van szó. 
Semmi másról nem szól az egész, minthogy Önöknek ez ki lett adva és be kell terjeszteni. 
Mindannyian tudjuk, hogy eddig sem volt erre példa Józsefváros önkormányzatánál és a 
kapcsolódó cégeknél és nagyon reméljük, hogy ezután sem lesz. Nyilván Önöknek ezt deklarálni 
kell.  De  mi ennek nem látjuk értelmét. 

Hermann  György 
Megadom a szót Szili-Darók Ildikónak. 

Szili-Darők Ildikó 
Köszönöm, hogy feltételezi, hogy milyen szófogadóak vagyunk és betartunk mindenféle 

utasítást. Mi ezt önmagunktól találtuk ki és eléggé autisztikusak vagyunk, nem szoktunk tűrni 

semmiféle felsőutasítást.  De  semmiféle utasítás nem érkezett az összefogás frakció számára, 

egyszerűen szükségét érezzük, hogy  ha  egy baloldal felé való elmozdulás történik a politikában, 

akkor elkezdjünk baloldali rendelkezéseket hozni. 

Hermann  György 
Dr. Eröss Gábornak megadom a szót. 

Dr. Erőss  Gabor 
Üdvözlök mindenkit. Korábbi jegyző asszony pont a tanúja annak, a hozzászólásának a végét 

hallottam, elnézést. Kikövetkeztettem, hogy miről is van szó és megerősíteném, amit 

alpolgármester asszony mondott, kiegészítve azzal, hogy pont Ön volt az, aki akkor még 

független jegyzőként megakadályozza, hogy napirendre kerüljön ez az előző testületen tehát még 

csak vitázni sem tudott  rota  a testület, akkor is az értékeinkből és a társadalom felfogásunkból 

fakadt az, hogy nem akartuk engedni, hogy kizsákmányoljanak kiszolgáltatott embereket. Ez 

most is így van. Akkor még vitázni sem tudok róla a testület, mert a többség és Ön ezt nem 

engedte. Viszont most van rá lehetőség, hogy itt is vitázhassunk róla és a testületi ülésen is. Mi 

azt gondoljuk, hogy a munkaerőhiányt, azt nem a dolgozók kizsákmányolásával kell enyhíteni, 

hanem lehetőleg jól meg kell fizetni a dolgozókat. 

Hermann  György 
Megadom a szót Rimán Edinának. 

Rimán Edina 
Nem gondolom, hogy vitáznunk kellene, ugyanis mindannyian ugyanazt gondoljuk, hogy nem 

szabad kizsákmányolni a munkatársakat ez eddig sem volt szokás, mi soha nem éreztük, hogy 

saját magunkra vonatkozóan szabályt kéne hozni, mert pontosan tudtuk, hogy hogyan kell  1-1 

feladatot megoldani. Akár úgy, hogy a munkatársak önkéntesen vállalnak túlmunkát. Egyébként 
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lesz rá mód és lesz rá szükség is, ahogyan elnézem most a kerületet, több területen is. Csak azért 
fogok tartózkodni a szavazásnál, mert ugyanazt gondoljuk, én nem látom értelmét ennek. 
Nyilvánvalóan maguknak fontos, hogy saját magukra vonatkozóan is döntéseket hozzanak, 
nehogy ne tartsák be a saját ígéretüket is. 

Hermann  György 
Hozzászólás kérés hiányában a napirend vitáját lezárom. Szavazásra bocsátom az  1  pontból  alto 
határozati javaslatot, miszerint a Szociális, Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság javasolja a 
Képviselő-testületnek az előterjesztés megtárgyalását, ennek az elfogadásához egyszerű 
szavazattöbbség szükséges, szavazzanak kézfeltartással. 
Megállapítom, hogy az egyes pontot a bizottság  6  igen  0  nem és  2  tartózkodás mellett elfogadta. 

8/2019.  (XI.26.) sz. SZELB határozat  (6  igen,  0  nem szavazattal,  2  tartózkodás mellett) 

A  Szociális, Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek az 
előterjesztés megtárgyalását 

Felelős: polgármester 
Határidő:  2019.11.28. 

Napirend  1.2.  pontja: Javaslat „Ez a  Minimum!"  korrupció elleni  Cs  átláthatósági program 
megvalósítására 
Előterjesztők: Sátly Balázs - képviselő, Szarvas Koppány - képviselő  Hermann  György - 
képviselő 
(írásbeli előterjesztés) 

Hermann  György 
Én, mint előterjesztő ismertetném a napirendet. Az átláthatóság, a számon kérhetőség, és a 
részvétel az nem csak állami szinten fontos, az önkormányzatok számos olyan ügyben hoznak 
döntést, amely az ott élők életét alapvetően befolyásolja, ráadásul adóforintokról gondoskodnak 
és a lakosság közös tulajdonát kezelik.  A  kampány során több képviselőjelölt is aláírta az 
atlatszo.hu, a  K-Monitor  és a  Transparency International  ezaminimum.hu oldalon található 
kezdeményezését, amely az önkormányzatok átláthatóságára tesz javaslatot. Ez a javaslatcsomag 
az önkormányzatok nyilvános működésére, a közérdekű adatigénylések rendszerének 
átszervezésére, az átlátható költségvetési és önkormányzati vállalati gazdálkodási igényére, 
valamint a lefolytatott közbeszerzési eljárások nyilvánosságára fogalmaz meg minimum 
elvárásokat. Napirend vitáját megnyitom. Rimán Edinának megadom a szót. 

Rimán Edina 
Nyilván ez egy olyan téma, amit egy sokkal nagyobb nyilvánosságot érdemel, mint ami most itt 
ez a kis szűk körű bizottság. Ugye nem jutottunk el oda, hogy a bizottsági üléseket is  online 
közvetítsük. Bár hogyha ilyen sok bizottság lesz, akkor az azt feltételezi, hogy nagyon sok témát 
fognak ezek a bizottságok tárgyalni. Nem akarok most részleteibe belemenni az egyes pontokba, 
ez sem más, mint egy politikai cselekvési terv, ami minden konkrétumot nélkülöz. Igazából 
minden, ami szerepel benne, ezek jogszabályban meghatározottak és tudomásom szerint az 
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önkormányzat eddig eleget tett neki. Hogy ezután eleget fog-e tenni? Nyilvánvalóan, hogy  ha 
szintén hoznak Önök magukra egy újabb szabályt, az valamennyire legalább számon kérhetővé 
teszi. Ezért is fogok itt is tartózkodni. 

Hermann  György 
Dr. Erőss Gábornak megadom a szót. 

Dr. Erőss Gábor 
Mint régi motoros, h077;szó1nék ehhez is. Ez is egy olyan téma volt, amit az előző testület már 
tárgyalt, volt, hogy voltak hasonló típusú előterjesztéseim, amiket nagy felháborodással fogadott 

az akkori FIDESZ többség, majd pedig végül például a vagyonnyilatkozatoknak a honlapon való 

hozzáférhetőségét, miután tiltakoztak, hogy arra semmi szükség, azért csak biztosították. Vagy 

bizonyos szerződéseket, noha tiltakoztak, hogy arra semmi szükség aztán végül, amikor már a 

teljes magyar sajtó azt kérdezgette Kocsis Mátétól, hogy akkor miért is nem teszik fel a honlapra, 

akkor egy részük felkerült. Valóban ez egy politikai deklaráció, ami azt mutatja, hogy mi nem 

csak ellenzékből, hanem a többségből is a teljes átláthatóság és a zéró korrupció pártján állunk, 

tehát ezeket az értékeket fogjuk a jövőben képviselni és most módunk van arra, hogy most ilyen 

lépést megtegyünk, amit majd követnek további konkrét átláthatósági döntések. Önöknek is az 

ellenőrzés lehetőségét biztosítsuk. Én,  ha  ellenzéki lennék, támogatnám az átláthatóságra és az 

ellenőrzés növelésére vonatkozó javaslatokat. Az, hogy többségből nem támogatták azt értjük, 

tudjuk, hogy miért. Az, hogy most ellenzékből nem támogatják, az furcsa lenne. Én biztatnám 

Önöket arra, hogy támogassák ezt. Ahogy egy-két lépést sikerült megtenni az előző ciklusba, 

most ebben a ciklusban még további fontos lépéseket tehetünk meg együtt, én mindenképpen 

szeretném kérni Önöket, fontolják meg, hogy ezt támogatják. 

15:13-kor megérkezett Egry Attila, a Bizottság létszáma  9  fő. 

Hermann  György 
Időközben megérkezett Egry Attila, meg is adnám neki a szót. 

Egry Attila 
Erőss alpolgármester úrnak szeretném felhívni a figyelmét, hogy korábban is nyilvánosak voltak 

a vagyonnyilatkozatok, bárki, aki meg akarta tekinteni megkapta, betekintési joga volt. Innentől 

kezdve ez egy szemantikai vita, hogy most mi számít nyilvánosságnak, mi nem. Én azt 

gondolom, hogy az is nyilvános,  ha  valaki bejön és kikéri, megkapja, elolvassa. Az is nyilvános, 

hogy fent van a honlapon. Visszatérve az előterjesztésére, ezt már mondtam a korábbi bizottsági 

ülésen is, most hogy létrehozták ezt a sok bizottságot, ennek az az előnye, hogy jó sok helyen el 

lehet mondani ugyanazt. Önök demokráciának hívják, mi azt mondjuk, hogy ez igazából 

pénzköltés. Az Önök zsebébe toltuk be a pénzt, hogy sok-sok bizottsági elnök legyen. Szerintem 

itt kellett volna felkiáltani, hogy ez a minimum:, amikor ezt a sok bizottsági helyet létrehoztuk, 

mindenféle tanácsnoki helyet. Rögtön  150  millió forintot szétszórunk itt a haveroknak a zsebébe. 

Én támogatom a polgármester törekvését, mert megmondom őszintén, kicsit elszaladt Önökkel a 

ló. Jön a következő testületi ülés, megint mit látok, bizottsági tagoknak a díjemelése. Még 
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mindig csak önmagunkkal foglalkozunk. Valahogy azt nem látom, hogy mi történik a 
józsefvárosiakkal. Ne csak a díjemelés legyen napirenden, hozunk egy ilyen ez a minimum 
felkiáltásos kis hanyag fércmunkát. Semmi konkrétum nincs benne. Mindenféle lózumokat 
mondanak. Képviselő úr, Ön itt volt az előző ciklusban is, semmilyen korrupciós probléma nem 
volt.  Ha  azt javasolja nekünk, hogy végezzük az ellenőrzést. Nem a mi dolgunk, majd az ÁSZ, 
KEHI meg a NAV majd el fogja végezni az ellenőrzést, mert ők a hatóság, ez a feladatuk. 
Maguknak meg az a feladata, hogy úgy vezessék az önkormányzatot, hogy a jogszabályoknak 
megfeleljenek. Ezek az intézmények meg ezek a szervezetek fogják Önöket vizsgálni. Ezt véssék 
az eszükbe és ne azon gondolkozzanak, hogy majd az ellenzéki képviselők vizsgálódni fognak, 
mert az ellenzéki képviselőknek nem ez a feladata. 

Hermann  György 
Balogh Lajosnak megadnom a szót. 

Balogh Lajos 
Előző testületi ülésen, amit elmondtunk, munkák miatt bővítjük az apparátust és azért lett több 
bizottság, mert jónak látjuk, és azt gondoljuk, hogy ez szolgálja Józsefváros érdekeit. Apró 
megjegyzés még mindig, hogy az az  500  millió forint ügyvédi megbízatás eltűnt vagy el fog 
tűnni, amit Önök ugyanúgy az ablakon dobtak ki az Ön szavaival élve a haveroknak, az Önök 
párttársai voltak és ők kaptak ilyen zsíros ügyvédi megbízatásokat.  Ha  már itt vagyunk, hogy 
korrupciómentes volt a Józsefvárosi Önkormányzat, azért még lesznek vizsgálatok és fognak 
csontvázak kihullani a szekrények mögül. 

Hermann  György 
Dr. Erőss Gábornak megadom a szót. 

Dr. Erőss  Gabor 
Köszönöm Egry Attila jó tanácsait. Nem fogom folytatni, hogy  mit  csinálnék,  ha  ellenzéki 
lennék, én élnék azokkal a lehetőségekkel, amiket igenis ellenzéki képviselőként biztosit a 
törvény, ennek része a hatalom ellenőrzés.  En  a magam módján próbáltam ezzel élni, csak még 
napirendre sem nagyon vették a javaslatainkat, most van lehetőség, hogy vitázzunk, van 
lehetőség, arra, hogy adott esetben ellenzéki indítványokról is vita folyjon, én bíztatnám Önöket, 
hogy éljenek a törvény adta lehetőségeikkel. Amit viszont konkrétan mondanék,  ha  már igy 
egymással szemben ülünk volt alpolgármester asszonnyal, S volt alpolgármester úrral. Önök a 
törvényileg maximalizált  90  %-ot vették fel a polgármesteri fizetésnek, mi 80%-ot veszünk csak 
föl. Örülnék,  ha  pontos számok szerepelnének a jegyzőkönyvben. Ön már nem alpolgármester és 
Ön tisztelt képviselő asszony már nem alpolgármester, csak azon személyenként egy ciklus alatt 
6-6  millió forintot spórolnak a józsefvárosi adófizetők. Ez összesen  12  millió forint. Olyan 
kulturális, szociális, lakhatási, oktatási ügyekre fordítani, amik mindannyiunk érdekét szolgálják. 
Így Józsefváros jövőjét még nagyobb büdzséből tudjuk fejleszteni és ez már egy olyan lépés, ami 
az átláthatóságnak köszönhetően mindannyiunk számára nyilvános és a választópolgárok is 
tudják, hogy ezt a  12  millió forintot megspóroljuk közcélokra. 
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Hermann  György 
Mielőtt megadnám Egry Attilának a szót, szeretném felhívni a tisztelt bizottsági tagoknak a 
figyelmét, hogy itt most az ez a  Minimum  csomagról szavazunk, ne térjenek el a témától. 
Megadom a szót Egry Attilának. 

Egry Attila 
Én is pont ezt akartam javasolni,  de  megértem én, hogy az alpolgármestert nehéz féken tartani. 

Alpolgármester úr a tények makacs dolgok.  A  tények pedig azok, hogy az előző ciklusban volt 

kettő főállású alpolgármester meg egy társadalmi megbízatású alpolgármester. Társadalmi 

megbízatásúnak társadalmi megbízatású díjazása volt. Vegyen egy papírt, egy tollat és egy 

számológépet és fusson neki újra a mateknak. Nagyon égő lesz, amikor kijön a végső szám. És 

nagyon várom, hogy a transzparencia, meg az átláthatóság jegyébe ezt kiposztolja mindenhol, 

hogy az Önök három főállású alpolgármester mennyibe kerül, míg a korábbi  2  főállású és egy 

társadalmi mennyibe kerül. És akkor még a két tanácsnok.  A  múltkori bizottsági ülésen 

meghallgattam, hogy a  150  millió az semmi. Kezdjük el a józsefvárosiakat győzködni arról, 

hogy most a zsebünkbe betömtünk  150  millió forintot,  de  az semmi meg az majd csak  5  év alatt 

érkezik. Sok sikert kívánok hozzá.  Ha  már személyeskedünk, alpolgármester úr, én az állásom 

mellett társadalmi megbízatást vállaltam. Önnek van állása és nem tisztelte meg Józsefvárost 

azzal, hogy akkor társadalmi megbízatást kér, hanem a jogszabályok kis furmányos útján-

módján, hogy akkor kutatóként kutatja a végtelent, akkor amellett lehet főállást vállalni. Az 

Ugyanúgy közpénz elköltése, hogy  ha  utána jótékony célra adja. Milyen alapon csatornázza így a 

közpénzt. Miért nem jár jó példával elöl, hogy csak társadalmi megbízatást vállal. Azt is tudnám 

javasolni, hogy először kezdjünk el dolgozni, legyen valami eredmény és utána lehet jelentkezni 

lizetésemelésért. Először zsebre tették a nagy pénzt aztán bizonygatják, hogy mennyi dolgoznak 

és akkor egy ilyen ez a  Minimum,  ami visszahivatkozik egy weboldalra, erről szól az 

előterjesztés. Arra nem vették a fáradtságot, hogy átgépeljék, ami azon a weboldalon van. Ez 

maguknak teljesítmény? 

Hermann  György 
Megint nagyon eltértünk a témától, Dr. Erőss  Gabor  az utolsó hozzászóló és tőle is azt kérem, 

hogy röviden. 

Or.  Erőss Gábor 
Megnyugtatom képviselő társamat, hogy a kutatói munkámat január elsejétől befejezem, van egy 

futó projekt,  de  azt a fizetésemet nem fogom felvenni. Teljes állású alpolgármester leszek. 

Hermann  György 
Ezzel a napirend vitáját lezárom, szavazásra bocsátom az egy pontból álló határozati javaslatot, 

miszerint a Szociális, Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek az 

előterjesztés megtárgyalását, ennek az elfogadásához egyszerű szavazattöbbség szükséges, 

szavazzanak kézfeltartással. 
Megállapítom, hogy  8  igen,  0  nem és  1  tartózkodás mellett a bizottság a határozatot elfogadta. 
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9/2019.  (XI.26.) sz. SZELB határozat  (8  igen,  0  nem szavazattal,  1  tartózkodás mellett) 

A  Szociális, Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek az 
előterjesztés megtárgyalását. 

Felelős: polgármester 
Határidő:  2019.  november  28. 

Napirend  1.3.  pontja: Javaslat a Képviselő-testület és Szervei Szervezeti és Működési 
Szabályzatáról szóló önkormányzati rendelet felülvizsgálatára 
Elöterjesztő Pilcó András - polgármester 
(írásbeli előterjesztés) 

Hermann  György 
Ismertetném a módosításokat.  A  Szervezeti és Működés Szabályzatban szerepel a 
képviselőcsoport frakcióalakítás lehetőségének a bevezetése, annak a létszáma legalább  4  fő.  A 
napirend vitáját megnyitom. Egry Attilának megadom a szót. 

Egry Attila 
Nem volt időm még áttekinteni az összefogásnak az összetételét,  de  olyan emlékképem van, 
mintha nem lenne minden part képviseltetve  4  fővel. Nem tudom mi a polgármester úr szándéka, 
hogy kit akar kipöckölni a frakcióalakítás lehetőségéből,  de  szerintem,  ha  valahol egy olyan 
szintet húzunk meg, hogy a lehetőség adott legyen minden pártnak, valahol egészen 
demokratikusnak tűnne. Az Önök előterjesztése meg javaslata, csak nem tudom, hogy ezen 
gondolkoztak-e, hogy hogy tud ez egészen az egyenjogúság szerint működni és úgy, hogy a 
jogok ne sérüljenek. Azt szeretnénk elkerülni. 

Hermann  György 
Megadom a szót Dr. Erőss Gábornak. 

Dr. Erőss Gábor 
En  támogatom polgármester úrnak az előterjesztését és örülök annak, hogy Önöknek például, 
szemben az ellenzéki képviselőkkel, akik alakíthattak volna,  ha  ezt Önök megengedték volna, 
közös frakciót az előző ciklusban.  5  pártot képviseltünk öten,  de  lehet, hogy összejött volna egy 
ellenzéki frakció, azonban ebből ki voltunk zárva az előző ciklusban.  Most  viszont Önök 
alakíthatnak frakciót, ami teljesen természetes. Ebben is látszik a különbség, hogy 
demokratikusabban fog működni a Józsefvárosi Önkormányzat és ez mindannyiunk érdeke. 

Hermann  György 
Egry Attilának megadom a szót. 

Egry Attila 
Alpolgármester urat annyiban pontosítanám, hogy az előző ciklusban tényleg  5  ellenzéki 
képviselő volt, mindegyik part egy képviselőt adott, így azért nehezen volt értelmezhető, hogy 
egy képviselő akkor frakciót alakítson. Ez furának hangzott volna, akkor ilyen egyfős frakciókat 
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alakítunk, felmerült volna, hogy biztos a frakcióhoz jár egy kis pénz és akkor már megint utat 
talál valahogy itt a pártokhoz a guruló forintok. Ezt így nehéz lett volna értelmezni, bár talán 
még a hivatal jogászain átment volna, hogy létezik egy fős frakció, amihez legalább kétfős 
személyzet kell.  De  amit most mondott az egy új dolog, nem is gondoltam volna, hogy  5  fő 
frakciót alakít az előző ciklusban és Ön összeállt volna a jobbikos képviselővel. Én örülök,  ha 
már csak így esemény után is,  de  hogy ez így most előkerült, én nagyon büszke vagyok erre a 
kijelentésére, ez egy bátor vállalás. 

Hermann  György 
Dr. Erőss Gábornak megadom a szót. 

Dr. Erőss Gábor 
Képviselőtársam véletlenül vagy szándékosan félreértette, amit mondtam. Direkt mondtam, hogy 

hárman-négyen alakíthattunk volna, mint ahogy FIDESZ-KDNP frakciók is vannak.  Ha 
gondolja, akkor átküldöm Önnek, annak a néhány száz magyar településnek a listáját, ahol 

FIDESZ-KDNP frakció van. 

Hermann  György 
Sántha Pétemének megadom a szót. 

Sántha Péterné 
Csak nagyon röviden pontosítani szeretnék a FIDESZ-KDNP eleve egy pártszövetség. Az előző 

ciklusban az  tit  egyéni képviselő teljesen különböző párt soraiból került be, tehát ne húzzuk rá 

Ugyanazt a sémát erre. FIDESZ-KDNP frakciót fogunk alakítani. 

Hermann  György 
Egry Attilának megadom a szót. 

Egry Attila 
A  választáson hogy indultak a képviselőink? FIDESZ-KDNP. Teljesen egyértelmű, hogy 

FIDESZ-KDNP frakciócsoport lesz. Itt nincs más lehetőség ezzel kapcsolatban. 

Hermann  György 
Amennyiben nincs további hozzászólás, a napirend vitáját lezárom, szavazásra bocsátom az egy 

pontból  alto  határozati javaslatot, miszerint a Szociális, Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság 

javasolja a Képviselő-testületnek az előterjesztés megtárgyalását, ennek az elfogadásához 

egyszerű szavazattöbbség szükséges, szavazzanak kézfeltartással. 
Megállapítom, hogy  9  igen,  0  nem és  0  tartózkodás mellett a bizottság a napirendet elfogadta. 

10/2019.  (XI.26.) sz. SZELB határozat  (9  igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás mellett) 

A  Szociális, Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek az 
előterjesztés megtárgyalását. 
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Felelős: polgármester 
Határidő:  2019.  november  28. 

Napirend  1.4.  pontja: Javaslat intézményi beszámolók elfogadására 
Előterjesztők: Pikó András polgármester, Szili-Darók Ildikó alpolgármester, 

Dr. Erőss Gábor alpolgármester 
(írásbeli előterjesztés) 

Hermann  György 
Szili-Darók Ildikónak megadom a szót. 

Három intézménynek látjuk a beszámolóját, egyetlen kérdés lenne rögtön nekem, hogy  '18-'19 
éves nevelési évet veszünk vagy  '19  éves naptári évet veszünk? Mert a határozatban  '18.  évi a 
határozat szövege. Ezt tisztázzuk gyorsan. Nem kívánnám kiegészíteni az előterjesztést. Az 
elmúlt ciklusnak az intézményi beszámolóját látjuk, azt javaslom, hogy fogadjuk el a 
beszámolókat. Én mind a három intézményben nagyon szép és becsületes és értékelni való 
munkát láttam, mind a bölcsődék, mind az óvodák, mind pedig a szociális szektor nagyon nehéz 
munkát végez.  Ha  van bárkinek kérdése, itt vannak a vezetők. 

Hermann  György 
Megadom a szót Dr. Mészár Erikának 

Dr. Mészár  Erika 
Különbség van az óvoda esetén a  '18-'19-es nevelési évről, mint a bölcsődénél és a JSZSZGYK-

 

nál. Magában a határozati javaslatban jól szerepelt. 

Hermann  György 
Sántha Pétemének megadom a szót. 

Sántha Péterné 
Szeretnék csatlakozni Szili-Darók Ildikó alpolgármester asszonyhoz, Ő ugye kevesebbet látott 
belőle.  En  sokat láttam,  9  éven keresztül ismertem mind a három intézmény munkáját azt kell 
mondanom, mindent megtettek az Egyesített bölcsődék és az óvodák a józsefvárosi gyerekekért, 
a JSZSZGYK dolgozói pedig a józsefvárosi felnőttekért,  de  a gyerekekért is hiszen a 
gyermekvédelem a JSZSZGYK keretein belül zajlott. Mindhárom intézménynek szeretném 
megköszönni azt a fantasztikus munkát, amit évről-évre elvégez. Kérem, hogy csak így tovább 
és mivel megígértem a bölcsődék képviselőinek, hogy mindenképpen lesz kérdésem. Ugye 
nincsenek várólistások a bölcsődében? 

Hermann  György 
Megadom a szót Brujmann Krisztinának. 
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Brujmann Krisztina 
Jelenleg nincs városlistás a bölcsődében. 

Hermann  György 
Amennyiben több hozzászólás nincs, a napirend vitáját lezárom és szavazásra bocsátom az egy 
pontból álló határozati javaslatot, miszerint a Szociális, Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság 
javasolja a Képviselő-testületnek az előterjesztés megtárgyalását, ennek az elfogadásához 
egyszerű szavazattöbbség szükséges, szavazzanak kézfeltartással. 
Megállapítom, hogy  9  igen,  0  nem és  0  tartózkodás mellett a bizottság a napirendet elfogadta. 

11/2019.  (XI.26.) sz. SZELB határozat  (9  igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás mellett) 

A  Szociális, Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek az 
előterjesztés megtárgyalását. 

Felelős: polgármester 
Határidő:  2019.  november  28. 

Napirend  IS  pontja: Javaslat a Józsefvárosban szociális, egészségügyi és nevelési munkát 
végzők éves munkájának elismerésére 
Előterjesztő: Pikó András polgármester 
(írásbeli előterjesztés) 

Hermann  György 
Alpolgármester asszonynak megadom a szót. 

Szili-Darók Ildikó 
Minden évben elérkezik a november  12.  a Szociális munka napja, amikor a szociális ágazatban 
dolgozó kollegák előtt tisztelgünk. Nehéz munkájukat becsüljük meg, idén egy kicsit csúszott az 

adminisztráció miatt a november  12,  természetesen megkapták a dolgozók az előre elrendelt 
munkaszüneti napot  12  re.  Mai  napon tudjuk megünnepelni őket.  Mai  napon történik átadásra az 

intézményvezetők által előterjesztett kiváló dolgozóknak az elismerése. 

Hermann  György 
Megadom Sántha Péternének a szót. 

Sántha Péterné 
Úgy érzem, hogy ez az előterjesztés nem a Szociális munkanapjáról szól, azt az elmúlt 

alkalommal tárgyaltuk és akkor tettem fel azt a kérdést, hogy egyeztettek-e, hogy kicsit később 

zajlik a Szociális munka napja. Ez az előterjesztés arról, hogy a Józsefvárosban a korábbi 

években bevett szokásként a  13.  havi fizetést megkapták a Józsefvárosban dolgozó szociális 

intézményi dolgozók, óvodai és a bölcsődei dolgozók.  Most  azonban a  13.  havi fizetés 

megszűnik és egységesen nettó  100  ezer forint év végi jutalomban részesülnek a józsefvárosi 
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intézményekben dolgozók. Tehát nincs a továbbiakban  13.  havi fizetés egy kicsit átstrukturálta a 
mostani vezetés. 

Hermann  György 
Megadom a szót Szili-Darók Ildikónak 

Szili-Darók Ildikó 
Megkeresett minket a Szent Kozma Egészségügyi Központunk, amelyben kérték, hogy 
amennyiben megint csak a védőnők kapnának  13.  havit, akkor ezt erősen kérik átgondolásra, 
hiszen a  27  védőnőn kívül még  200  alkalmazottja van a Szent Kozmának, akik eddig nem kaptak 
13.  havi juttatást egyáltalán.  A  másik okunk arra, hogy ezt átkottázzuk a  13.  havi jövedelmet, az 
az volt, hogy a szabad felhasználású keret  160  millió forintban állapítódott meg, ez nem tette 
lehetővé azt, hogy teljesen kiköltekezzünk. Nem szerettük volna teljesen kisöpörni a portát és 
kockáztatni az önkormányzat működését. Bármikor bármilyen tragédia történhet, reméljük nem 
lesz ilyen. Ezért úgy döntöttünk, egy egységesített elismerésem részesítjük a kollégákat. 
Összeadtuk a rendelkezésünkre álló pénzt és elosztottuk az igénylők számával, ami az ágazatban 
899,75  fő volt. Így jött ki ez az összeg. Kicsit fel kellett kerekíteni.  A  takarítónők, az 
alacsonyabban megfizetett dolgozók ennél jóval kevesebbet kaptak volna. Amennyiben 
lehetőségünk nyílik rá, akkor az év elején újabb juttatást fogunk megvalósítani. Sehol sem 
tértünk el attól a pénztől, ami egy egyszerű osztás következtében kijött. 

Hermann  György 
Sántha Péternének megadom a szót. 

Sántha Péterné 
Egyetlen gyors pontosítás, alpolgármester asszony azt mondta, hogy a tavalyi évben. Nem, évek 
óta volt  13.  havi fizetés. 

Hermann  György 
Megadom a szót Rimán Edinának. 

Rimán Edina 
A  városvezetés az arról szól, hogy döntéseket kell hozni. Egyik helyről elveszünk, hogy 
máshova adhassunk.  A  felelősséget önmagukról lerúgó hozzáállás, hogy erre volt pénz.  A 
korábbi években az önkormányzat mindig megtalálta azt a fedezetet, hogy ezek a munkatársak 
minden év végén megkapják az egyhavi bért, ezek a munkatársak számítottak rá, ezek a 
munkatársak most csalódtak. 

Hermann  György 
Megadom a szót Szili-Darók Ildikónak. 
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Szili-Darók Ildikó 
Egyik helyről elvettünk, máshova adtunk. Akik többet kaptak volna onnan elvettünk, akik 
kevesebbet kaptak volna, oda adtunk. 

Hermann  György 
Egry Attilának megadom a szót. 

Egry Attila 
Azt gondolom, hogy a szociális ágazat összességében jó kezekbe került és én érzem a felelősség 

hangját a hozzászólásból és a nyugodt gondolkodásét is.  De  a szociális dolgozóktól elvették a 

maguk zsebébe meg betették meg a mostani bizottsági tagok emelésére betették. Miért kellett 

megemelni a képviselői fizetéseket  ha  havária helyzetre készülünk és a szociális dolgozóknak, 
akik egész évben végigdolgozták az évet, szívüket-lelküket beletéve. Meg tudják mondani 

mennyi az átlagkereset a szociális ágazatban? Önök szerint ott minden forint számít, vagy nem 

számít? Ezek után nézzenek a tükörbe és gondolkozzanak el azon, amikor mélységes 

boldogságban megnyomták saját maguknak a fizetésemelést, amely bőven  400  ezer forint fölött 

van. Ott egy percig nem hezitáltak, nem gondolkoztak, hogy jön a tél meg a hideg, meg hogy 

tartalékot kell képezni. 

Hermann  György 
Megadom a szót Balogh Lajosnak. 

Balogh Lajos 
Azért az is valahol furcsa, hogy maguk nagyon gentleman módjára mikor átadták az 

önkormányzatot, bejelentették, hogy több milliárd forinttal adták át az önkormányzatot,  de  azt a 

választópolgároknak elfelejtették megjegyezni, hogy ez nem egy felhasználású keret. Azt is 

érdekes lenne megnézni, hogy Önök a kampány során mennyit költöttek. 

Hermann  György 
Dr. Eröss Gábornak megadom a szót. 

Dr. Eröss Gábor 
Képviselőtársam, Ön volt az, aki a költségvetést az előzőt, illetve azt, ami most is fut még, 

előterjesztette és előkészítette. Ön volt az, aki nem tervezte be ezt az állítólag megszokott és járó 

13.  havi fizetést. Nem tervezte be a költségvetésbe. Ezért voltunk mi kénytelenek, nyilván a 

pénzmaradványokkal élve, illetve kitágítva, mert a szociális ágazatban dolgozók is 

nyilvánvalóan nehéz helyzetben vannak, viszont azért az mégis egy visszás helyzet volt, hogy az 

egészségügyben dolgozók a Szent Kozmában, kivéve a védőnőket, nem részesültek az elmúlt 

években sem ilyen sem olyan jogcímen ilyen plusz juttatásba. Tehát rájuk most több száz 

emberre kiterjesztettük ezt, ennyivel igazságosabbak voltunk. 

Hermann  György 
Egry Attilának megadom a szót. 
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Egry Attila 
Alpolgármester úr, ez nettó mellébeszélés. Üres magyarázkodás, amit most csinál.  Ha  a szándék 
meg van, akkor ez körülbelül  10  percet vesz igénybe, hogy ennek a forrását megtaláljuk a 
költségvetésben. Hosszú évek óta úgy működtetjük a költségvetést, hogy adunk is  13.  havi 
juttatást a szociális ágazatban,  de  mégsem az év elején vagy az előző év végén, mert általában 
decemberben készítjük a költségvetést, akkor még nem tervezzük be.  A  költségvetésnek a 
sajátossága, hogy több alkalommal módosításra kerül, igazodik az élethez.  Most  is igazodni kéne 
az élethez, hogy jön az év vége. Önök ahhoz igazodtak csak, hogy maguknak megemeljék a 
fizetést. Amit még találtak a kasszában, azt gyorsan szétosztották maguk között, aztán most a 
maradékot meg akkor magyarázzák az embereknek, hogy elnézést maguknak csak ennyi jutott, 
de ha  majd jövőre lesz. Ezen még érdeme lenne dolgozni, van még két napjuk, szerintem meg 
lehet találni azt a fedezetet  ha,  akarják. 

Hermann  György 
Ügy látom, nincs több hozzászóló, a napirend vitáját lezárom és szavazásra bocsátom az egy 
pontból álló határozati javaslatot, miszerint a Szociális, Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság 
javasolja a Képviselő-testületnek az előterjesztés megtárgyalását, ennek az elfogadásához 
egyszerű szavazattöbbség szükséges, szavazzanak kézfeltartással. 
Megállapítom, hogy  9  igen,  0  nem  es 0  tartózkodás mellett a bizottság a napirendet elfogadta. 

12/2019.  (XI.26.) sz. SZELB határozat  (9  igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás mellett) 

A  Szociális, Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek az 
előterjesztés megtárgyalását. 

Felelős: polgármester 
Határidő:  2019.  november  28. 

Napirend  1.6.  pontja: Polgármesteri tájékoztató a lejárt határidejű testületi határozatok 
végrehajtásáról, az előző ülés óta tett fontosabb intézkedésekről, a jelentősebb 
eseményekről és az önkormányzati pénzeszközök átmenetileg szabadrendelkezésű részének 
pénzpiaci jellegű lekötéséről 
Előterjesztő: Pikó András - polgármester 
(írásbeli tájékoztató) 

Hermann  György 
Felhívnám a bizottsági tagoknak a figyelmét, hogy ez döntést nem fog igényelni a Képviselő-
testületben.  A  napirend vitáját megnyitom. Nincs hozzászóló a napirend vitáját lezárom és 
szavazásra bocsátom az egy pontból álló határozati javaslatot, miszerint a Szociális, 
Egészségügyi  es  Lakásügyi Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek az előterjesztés 
megtárgyalását, ennek az elfogadásához egyszerű szavazattöbbség szükséges, szavazzanak 
kézfeltartással. 
Megállapítom, hogy  9  igen,  0  nem és  0  tartózkodás mellett a bizottság a napirendet elfogadta. 
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13/2019.  (XI.26.) sz. SZELB határozat  (9  igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás mellett) 

A  Szociális, Egészségügyi és Lakásügyi Bizottság javasolja a Képviselő-testületnek az 
előterjesztés megtárgyalását. 

Felelős: polgármester 
Határidő:  2019.  november  28. 

Napirend  1.7.  pontja: Javaslat a  Bursa  Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjpályázat 
elbírálására 
Előtedesztő Pikó  Andras  polgármester, Dr. Erőss Gábor alpolgármester 
(írásbeli előterjesztés) 

ZÁRT ÜLÉS 

A  napirend  1.7.  pontjának tárgyalása zárt ülés keretében történt az Mötv.  46.  §  (2) 
bekezdése értelmében.  A  napirend tárgyalása során elhangzottakat  es  a meghozott 
14/2019. (X1.26.)  sz. SZELB határozatot a zárt ülésről készült jegyzőkönyv 
tartalmazza. 

Napirend  1.8.  pontja: Azonnali intézkedést igénylő, rendkívüli élethelyzetre tekintettel, 
javaslat a  Budapest  VIII. kerület, Diószegi Sámuel  u. 7. 1.  emelet  17.  szám alatti 
önkormányzati lakás bérbeadására 
Előterjesztő: Szili-Darók Ildikó alpolgármester és  Hermann  György a Szociális, Egészségügyi és 
Lakásügyi Bizottság elnöke 
(írásbeli előterjesztés) 

ZÁRT ÜLÉS 

A  napirend  1.8.  pontjának tárgyalása zárt ülés keretében történt az MM".  46.  §  (2) 
bekezdése értelmében.  A  napirend tárgyalása során elhangzottakat és a meghozott 
15/2019.  (XI.26.) sz. SZELB határozatot a zárt ülésről készült jegyzőkönyv 
tartalmazza. 

Hermann  György 
Az ülés újra nyílt. Az ülés végén lehetőség van kérdések feltevésére. Bálint Gergelynek 

megadom a szót. 

Bálint Gergely 
Többen érdeklődtek aziránt, hogy az előző ciklus finisében a testület által a  65  év feletti 

nyugdíjasok részére megszavazott juttatás, az hogy és milyen körülmények között hol tart 

pillanatnyilag. Jó lenne, hogy  ha  az önkormányzat tájékoztatást tudna adni valamilyen fonnában 

arról, hogy mi az, amire számíthatnak a kerületi nyugdíjasok.  Ha  itt belső körökben esetleg 

választ tudunk adni arra, hogy a feldolgozással milyen akadályok vannak esetleg vagy a 

határozat nem megfelelő, nem tudom, hogy milyen akadályok merülhetnek föl. 
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Hermann  György 
Megadom a szót Dr. Mészár Erikának. 

Dr. Mészár  Erika 
A  jelenlegi határozat alapján, amit a VPB hozott még meg, minden  65  év feletti nyugdíjasnak jár 
ez a  8000  forintos juttatás, a kérelmet vagy postai úton vagy személyesen juttatják el a 
Családtámogatási Irodához. Az iroda miután megnézte, hogy minden ki van-e töltve rajta, a 
Pénzügyi Ügyosztálynak feladja és folyamatosan történik az utalványoknak a kiállítása és 
polgármester úr által történő aláírása és ezt követően a kézbesítés. 

Hermann  György 
Amennyiben nincs több hozzászólás, akkor az ülést  16:19-kor lezárom. 

K.m. f. 

rgy Czeglédy Ádám 
a izottság elnöke a Bizottság alelnöke 

A  jegyzőkönyv az Mötv-ben foglalt rendelkezéseknek megfelel, és a Szociális, Egészségügyi és 
Lakásügyi Bizottság  2019.  november  26-i  ülésén elhangzottakat hitelesen tanúsítja. 

g Po/g, 

Czi  -Eva 
‘\ 

Szervezési és Képv. Ir /ezetőjg e, 

A  jegyzőkönyvet készítette: 

G-4,2 
Csapó  Alexandra 
Szervezési és Képviselői Iroda ügyintézője 
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